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Autosid täis parkla, õues 
looklev korvijärjekord – 
sellist pilti võis näha Järva-
kandi endisel turuplatsil 18. 
detsembri  hommikupooli-
kul ja veel pärastlõunalgi. 
Vastavatud Grossi Toidu-
kaupade uus kauplus võõ-
rustas ostjaid nii alevist kui 
kaugemaltki.

971 m² üldpinna ja 580 
m²  avara müügisaaliga 
poehoone ehitati valmis 
vaid kolme kuuga. Kaup-
lus annab tööd kolmeteist-
kümnele inimesele, kellest 
enamik on kohalikud. Kui-
gi kauplus on orienteeritud 
toidukaupade pakkumisele, 
müüakse ka esmatarbe- jm 
tööstuskaupu. Hoones on 
veel vaba pinda, mis ootab 
rentnikke. Poe kõrval on 
avatud taarapunkt. 

OG Elektra Tootmine AS 

juhatuse liikme Kertu Olu 
sõnul on Grossi Toidukau-
pade jaeketi suurimaks plus-
siks oma toiduainetetööstus, 
kus toodetakse vorsti-, ku-
linaaria- ja pagaritooteid. 
Oluliseks peetakse värske 
eestimaise liha pakkumist 
(OG Elektra Tootmisel on 
oma lihatööstus ja sigalad, 
kus toorainet kasvatatakse). 
K. Olu väitel on Grossi Toi-
dukaupade ketis müüdaval 
värskel sealihal parim hind 
Eestis. Samuti pakutakse 
päevatooteid, mis on mingil 
päeval eriti hea hinnaga.

Kui esimesed päevad olid 
kaupluses rahvarohked, siis 
edasi on ostjate arv lange-
nud, kuid jäänud nüüd suh-
teliselt stabiilseks.  Grossi 
Toidukaupade keti omanik 
Oleg Gross märkis Lääne-
Virumaal ilmuvas nädala-

lehes Kuulutaja avaldatud 
intervjuus, et suurt tulu siit 
teenida ei loodeta, sest val-
la rahvaarv on väike, samas 
tunnustas ta vallavalitsust 
koostöö eest. O. Gross: „An-
name endale aru, et kasum 
ei tule sealt suur, kuid kui 
meisse suhtutakse hästi, siis 
on endal ka hea meel aren-
dada.“ Ka usub ettevõtja, et 
Järvakandi kaupluse avami-
ne tekitab hinnasurve, mis 
kohalikule tarbijale kindlasti 
meeldib. 

Uue toidukaupluse lisan-
dumist  Järvakandi kauban-
dusmaastikule näeb positiiv-
ses võtmes ka vallavanem 
Mart Järvik: “Tunnustan 
Oleg Grossi selle eest, et 
ta otsustas Järvakanti uue 
kaupluse rajada. Meie ini-
mesed on seda väärt, et 
siinses kaubanduses tekkiks 

tegelik konkurents. Rahvas 
on hea kaubavaliku, soodsad 
hinnad ja OG Elektra oma-
toodangu hästi vastu võtnud. 

Grossi toidupoe tulek 
mõjus positiivselt ka konku-
rentidele. Näitena võib tuua 
Konsumi kaupluse arengud.

Uue kaupluse rajamis-
protsessis osales ka vald: 
aitasime leida sobivad kin-
nistud ja detailplaneeringu 
koostaja ning projekteeri-
ja. Abistasime ka erinevate 
bürokraatiaprobleemide ja 
jooksvate küsimuste lahen-
damisel ehituse ajal. Järva-
kandi Kommunaal OÜ tegi 
ära suure töö ehitusaluse 
pinna ettevalmistamisel ja 
trasside ehitamisel. Ka park-
la äärekivide paigaldus oli 
nendepoolne allhanketöö 
peatöövõtjale, kelleks oli 
Moodul Projekt OÜ.

Koostöös OG Elektraga 
loodame lähiajal tuua kaup-
lusesse ka SmartPOST-i 
pakiautomaadi, et meie piir-
konna rahvas saaks väike-
pakkide saatmise ja kättetoi-
metamise teenust mugavalt 

kasutada.
Leian, et kaupluse rajami-

ne oli üks väga hästi sujunud 
ning väga kiirelt valminud 
koostööprojekt ja seda kaup-
lust oli meile väga vaja.“
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Aastate 2015–2019 talvi-
seks hooajaks on Järvakandi 
vallavalitsus valinud Järva-
kandi valla teedel lume- ja 
libedusetõrje teostajaks OÜ 
Järvakandi Kommunaal.

Kommunaal on omalt 
poolt teinud investeeringuid 
tellitud lume- ja libeduse-
tõrjetööde lepingu täitmi-
seks. 2015. a suvel soetasi-
me maasturi Nissan Pickup, 
millele saab lumetõrjeks ette 
paigaldada saha tööfrondi 
laiusega 1,7–2,0 m ning au-
tokasti teisaldatava puisturi 
libedusetõrjeks.  

Samuti soetasime lisaks 
eelmisel talveperioodil lu-
metõrjetöödel kasutusel ol-
nud kopp-laaduri 2,4–3,0 
meetri laiusele libliksahale 
3,0–3,8meetrise saha multi-
lift-veoauto ette.

Vallavalitsuse tellitud ja 
rahastatud lume- ja libedu-
setõrjet teostame vastavalt 
töö tellija esitatud lume- 
ja libedusetõrje objektide 
skeemile, st ainult vallale 
kuuluvatel teedel. Teenuse 
osutamise leping sätestab, et 
lume- ja libedusetõrjetööd 
peavad olema teostatud Jär-

vakandi vallas kaheksa tun-
ni jooksul alates lumesaju 
või tuisu lõppemisest või 
libeduse saabumisest.

Kinnistu omanikud (era-
mud, korterelamud, KÜ-d 
ning teised juriidilised isi-
kud) peavad kinnistu piires 
lume- ja ka libedusetõrje 
korraldama ise. Vajaduse 
korral oleme valmis appi 
tulema oma masinapargiga, 
kuid tellija finantseerimisel.

Lp vallakodanikud ja 
autoomanikud, kui te näete 
liikvel vilkuritega varus-
tatud lumesahkasid, siis 

palume teil olla vastutu-
lelikumad ja mõistvamad 
ning anda neile võimalus 
teha oma tööd – st palume 
parklates ja tee ääres par-
kivate autode ajutist eema-
leviimist. Lumetõrjetööde 
teostamisel parima lõpptu-
lemuse saamiseks palume 
teil anda liiklemiseks eelis 
sahkadele. Meie soov on 
teha oma tööd hästi ning 
ootame ka teilt selleks oma-
poolset panust.

Riigo Radik
OÜ Kommunaal juhataja

Grossi pood avas uksedGrossi pood avas uksed
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VOLIKOGU
Volikogu tegi ette-
paneku ühinemis-
läbirääkimisteks

Volikogu pidas aasta vii-
mase istungi 30. detsembril. 
Istungilt puudusid Sirje Ahti-
jainen, Enno Alliksaar, Raul 
Kivilo ja Tiina-Kai Logberg.

Haldusterritoriaalse kor-
ralduse muutmise alga-
tamine ja ettepanekute 
tegemine ühinemisläbirää-
kimiste alustamiseks ning 
ettepanekule vastamine

Kuulanud ära Mart Jär-
viku teemakohase ettekande 
otsustas volikogu kuue poolt-
häälega (M. Merekivi jäi era-
pooletuks) teha Kehtna, Käru 
ja Raikküla vallavolikogu-
le ettepanek läbirääkimiste 
alustamiseks haldusterrito-
riaalse korralduse muutmise 
üle eesmärgiga moodustada 
kohalike omavalitsuste ük-
suste ühinemise tulemusel 
uus haldusüksus.  

Otsuse tegemisel lähtuti 
vastavasisulistest riiklikest 

õigusaktidest ja Rapla maa-
konna keskuste arengustra-
teegiast.

Vallavanema sõnul ei ole 
nimetatud vallad ettepane-
kule seni ametlikult vasta-
nud. Küll aga on Kehtna ja 
Rapla vald teinud ühisette-
paneku Järvakandi vallale 
(mõlemad soovivad näha 
Järvakandit enda koossei-
sus). Vallavalitus naaberval-
dade ettepanekuid ei toeta.

Maa taotlemine munitsi-
paalomandisse

Volikogu otsustas taotleda 
munitsipaalomandisse trans-
pordi- ja veekogude maana 
Kraavi tänava maa-ala.  

Eelarvest
Finantsnõunik Helje 

Nahkur jagas teavet 2015. 
aasta eelarve täitumise koh-
ta, märkides muu hulgas, et 
laekumised ületasid eelarves 
kavandatut 20 467  euro ja 
kulud 83 095 euro võrra.

Volikogu kinnitas ka Jär-
vakandi valla jäätmekava 

2016–2021 ja lasteaed Pe-
samuna arengukava aasta-
teks 2016–2019. Nimetatud 
dokumentidega saab tutvuda 
Järvakandi valla kodulehel.

Istung jäeti 
ära eelnõude 
puudumise tõttu

Aasta esimene plaanili-
ne volikogu istung pidi aset 
leidma 27. jaanuaril, kuid 
jäeti eelnõude puudumise 
tõttu ära. Volikogu tollase 
esimehe Marko Matsoni sõ-
nul ei laekunud talle ettenäh-
tud ajaks ühtki konkreetset 
ettepanekut õigusaktide me-
netlemise algatamiseks.

2006. aastal Järvakandi 
Vallavolikogus kinnitatud 
Järvakandi Valla põhimää-
rus sätestab muu hulgas isi-
kud ja institutsioonid, kellel 
on õigus algatada volikogu 
õigusaktide vastuvõtmine, 
muutmine või kehtetuks tun-
nistamine (teisisõnu esitada 
volikogule eelnõusid koha-
like õigusaktide menetlemi-
seks). Nimetatud õigus on 
antud valla hääleõiguslikele 
elanikele, volikogule, voli-
kogu komisjonidele, voliko-
gu liikmetele, vallavalitsuse-
le ja vallavanemale.

Volikogu valis 
esimeheks Peeter 
Kustmanni

3. veebruaril kogunes vo-
likogu erakorralisele istungi-
le, puudusid Raul Kivilo ja 
Marko Matson.

Volikogu esimehe valimine 
Et volikogu senine esi-

mees Marko Matson oli 
teatanud oma tagasiastumi-
sest, tuli volikogul valida 
uus esimees. Kandidaatideks 
esitati Sirje Ahtijainen ja 
Peeter Kustmann. Mõlemad 
kandidaadid rõhutasid oma 
sõnavõtus koostöö ja komp-
romisside tähtsust ning seda, 
et valla huvid peavad olema 
kõrgemal isiklikest vastu-
oludest.

Hääletamise tulemusena 
valiti häältega 5 : 4 uueks 
volikogu esimeheks Peeter 
Kustmann. 

Marko Matson põhjen-
das vallalehele antud sel-
gituses oma tagasiastumist 
järgmiselt: “Astusin tagasi, 
et tagada vallas mingigi ko-
durahu ja vältida vallavalit-
suse umbusaldamist. Arvan, 
et selleks ei ole praegu õige 
aeg. Viimase piisa karikasse 
lisas sisulise koostöö lõppe-

mine vallavalitsusega (prob-
leemid algasid juba suvel ja 
paraku järjest võimendusid). 
Arvan, et olukorras, kus 
vaidlusküsimustele lahen-
dusi leida ei suudeta, pole 
endisel viisil mõistlik jätka-
ta. See pole ka vallarahvale 
kasulik. 

Kuigi volikogu liikmed 
palusid mul jätkata, ei ole 
see võimalik, sest näen, et 
olen tüli põhjuseks ja nii 
edasi ei saa. 

Siinkohal tänan volikogu 
toetuse eest ja toetan igati 
uut esimeest!“

2016. aasta eelarve I luge-
mine

Finantsnõunik Helje Nah-
kuri jutust selgus, et eelar-
vekomisjon on koos olnud 
kahel korral (3. veebruari 
seisuga). Ettekandja hinnan-
gul on eelarveprojekt veel 
toores, sisaldades 78 000eu-
rost puudujääki. Pärast aru-
telu otsustas volikogu luge-
da eelarveprojekti esimese 
lugemise lõppenuks.

Haldusterritoriaalse kor-
ralduse muutmise algata-
miste ja ettepanekute tege-
miste alane arutelu

Selgitustega esinenud 

vallavanem Mart Järvik 
märkis muu hulgas, et Ra-
pla ettepanek maakonda 
hõlmava suurvalla loomi-
seks Järvakandi ja ka teiste 
maakonna valdade toetust ei 
ole leidnud. Ta rääkis ka, et 
osa Märjamaa valla Kohtru 
ja Paisumaa küla elanikke 
oleks huvitatud liitumisest 
Järvakandi vallaga. 

Haldus- ja arengukomis-
joni esimees Enno Allik-
saar leidis, et maha ei peaks 
matma ka Vändra-suunalisi 
liitumismõtteid ja et võima-
likke liitumissuundi puudu-
tavate küsimuste avalikuks 
aruteluks tuleks enne järg-
mist volikogu kokku kutsu-
da rahvakoosolek.

Arutelu käigus leiti, et 
Kehtna poole tuleb taas 
pöörduda ettepanekuga Jär-
vakandit ümbritsevate kü-
lade küsimuses, sest amet-
likke liitumisläbirääkimisi 
saab pidada vaid valdadega, 
kellega omatakse ühist piiri. 
Vajalikuks peeti alustada 
võimaluse korral läbirääki-
misi Vändra ja Märjamaa 
vallaga. 

Otsustati, et volikogu 
järgmine istung toimub 29. 
veebruaril.   

JK

Eesti- ja Liivimaa vallad 
moodustati valdavalt 1866. 
aastal. See andis vallavoli-
kogude kaudu teatud otsus-
tamisõiguse ka talumeestele. 

Tingimuseks valla moo-
dustamisel oli minimaalselt 
200 meeshinge. Valdadele 
anti õigus liituda ja jaguneda 
vastavalt volikogude otsus-
tele. Valdu saadi Eesti- ja 
Liivimaa tänasel Eesti Va-
bariigi territooriumil kokku 
ümmarguselt 1100 – ilmselt 
liiga palju. 1889. aastal pan-
di ametisse talurahvakomis-
sarid, kelle ülesanne oli liita 
väikesed ja vaesed vallad ka 
vallavolikogude nõusoleku-
ta. Tegevuse käik oli täna-
päevane: esmalt soovitati, 
siis liideti sunniviisiliselt. 
Teatmekirjanduse järgi oli 
tänase Eesti Vabariigi terri-
tooriumil 1899. aastal 369 
valda. 

1938/39. aasta vallare-
formi teostamisel kavan-
dati  valla rahvaarvuks 
1500–3000, sest vald pidi 
suutma täita talle pandud 
ülesanded. Muudeti ka maa-
kondade piire – tulemuseks 
oli 248 valda. Sõnaõigus jäi 
volikogudelegi: kui tõesta-
ti, et vald tuleb toime, jäeti 
see ühendamata. Järvakandi 
valda (algas lõunas Valguta 
talu juurest Pärnumaa piirilt 
ja paiknes algul mõlemal 
pool Rapla maanteed ning 
Raikküla kandis maanteest 

paremal, ulatudes vastu Rap-
la valla piiri) reform eriti ei 
puudutanud. 

Järvakandi valla hävitas 
Nõukogude võim. 1945. 
aastal jagati vald kolmeks: 
Järvakandi  Tehaste küla-
nõukogudeks ning Järva-
kandi aleviks. Mõnda aega 
oli kaks Järvakandit: alev ja 
asula (peagi nimetati Pur-
kuks) vana vallamaja üm-
ber. Tehaste külanõukogu 
ümbritses Järvakandi alevit 
(Ahekõnnu, Nõlva ja Selja 
küla). Liitmiste teel jõudsid 
Tehaste külanõukogu külad 
Eidapere, siis Lelle, edasi 
Kehtna külanõukogu haldu-
sesse. Viimane kasvas terve 
Nõukogude perioodi: liideti 
kunagine Lelle vald, enamus 
Järvakandi vallast, suured 
tükid Vändra ja Rapla val-
last. 

Taasiseseisvunud Ees-
tis muudeti külanõukogud 
valdadeks ja linnad-alevid 
iseseisvateks haldusüksus-
teks.  Järvakandi ei ole seni 
soovinud kellegagi ühineda, 
vaid taotles Kehtnalt  Järva-
kandi alevi lähikülade taga-
sisaamist. Seni tulutult. Toon 
väljavõtte Kehtna vastusest, 
mille on allkirjastanud tol-
lane vallavolikogu esimees 
Tõnis Blank ja vallavanem 
Kalle Toomet: „Kehtna Val-
lavolikogu on seisukohal, 
et valla territooriumi ei või 
vähendada, pigem peab suu-

rendama ...“ Suurendamise 
all mõeldi Järvakandi ja Kä-
ru valla liitmist.  

2015. aastal arutas Jär-
vakandi valla haldus- ja 
arengukomisjon korduvalt 
haldusreformiga seonduvat. 
Üksmeelselt otsustati, et esi-
meseks eelistuseks on Järva-
kandi valla säilitamine. See 
võiks säilida ainult juhul, kui 
Vabariigi Valitsus näitaks 
kunagise Konstantin Pätsi 
valitsuse eeskujul julgust 
ja kasutaks olemasolevaid 
uuringuid tõmbekeskuste 
kohta. Sellisel juhul oleks 
pooleteise aasta pärast maa-
konna piire muutes neli val-
da: Rapla, Märjamaa, Kohi-
la ja Järvakandi. Liberaalsel 
valitsusel julgust ja otsus-
tusvõimet napib. Iseseisvaks 
vallaks jäämise võimaluse 
puudumisel tuleb teha ühi-
nemisettepanekud Raikküla 
ja Rapla vallale. Ise pool-
dasin läbirääkimist Vändra 
suunal, kuid komisjon hää-
letas ettepaneku maha. Ena-
mik kiitis heaks Rapla suuna 
(põhjuseks gümnaasiumid,  
huvikoolid ja treeninggru-
pid, eelkõige aga arstiabi ja 
haigla olemasolu Raplas). 
Kuna oleme Kehtna piira-
misrõngas, ei ole meil õigust 
rääkida meiega ühispiirita 
valdadega. Tegime ettepane-
ku Järvakandi vallavolikogu 
esimehele ja vallavanemale 
pidada läbirääkimisi Keht-

na vallaga Ahekõnnu, Nõl-
va ja Selja küla Järvakandi 
valla haldusesse andmiseks. 
Keeldumisel otsustati teha 
ametlik taotlus Kehtna valla-
volikogule piiride muutmi-
seks. Olles saanud ametliku 
keeldumise, peame kohe 
pöörduma samas küsimuses 
Vabariigi Valitsuse poole. 
Ajad on muutunud, valitsus 
soovib haldusreformi ja ühe 
valla vangis hoidmine peab 
olema taunitav. Samas ei to-
hi ka unustada meedia infor-
meerimist. 

30. detsembril 2015 ülla-
tas meie vallavalitsus soolo-
ga, esitades vallavolikogule 
kinnitamiseks haldus- ja 
arengukomisjoniga kooskõ-
lastamata otsuseprojekti ühi-
nemisläbirääkimiste alusta-
miseks Kehtna, Raikküla ja 
Käru vallaga. Et volikogu 
istungi aeg oli paljudele so-
bimatu ja puudus 4 liiget,  
õnnestus vallavanemal saa-
da projektile volikogu toe-
tus. Tundub, et ettepanek 
on tehtud ainult ettepaneku 
tegemise  pärast. Vallava-
litsuse ettepaneku aluseks 
on  kunagi Raplamaa Oma-
valitsuste Liidus joonesta-
tud kärg, kus teise astme 
tõmbekeskuse Järvakandi 
tagamaaks on joonestatud 
Kehtna ja Käru vald. Kuid 
Käru vald ei tule meie suhtes 
arvesse, sest mõtleb valikule  
Rapla ja Türi vahel. Raik-

küla arvatavasti pooldub, 
enamik vallast võtab suuna 
Raplale, Kõrvetaguse kant 
Märjamaale. Väljapakutud 
kolmest vallast tunneb ai-
nult Kehtna meie vastu tõsist 
huvi. Meie jaoks on Kehtna 
vald üks nurgatagune vähe-
se ettevõtlusega pankrotis 
seakasvatusega põllumajan-
duslik vald. Seal on tubli 
tehnikum, aga gümnaasium 
puudub. Järvakandile tal mi-
dagi pakkuda ei ole. 

Kas on täna mingigi või-
malus jätkata Järvakandi 
vallana? Kahjuks tänase 
seadusandluse põhjal ei ole. 
Reformitud valla elanike 
minimaalseks arvuks on 
määratud 5000. Hõreasustu-
ses on võimalik erand 3500. 
Piirkondades, mida võib lu-
geda alevi tõmbepiirkonnas 
olevateks, on 197 elanikku 
Vahakõnnu–Purku ja 372 
Lokuta–Eidapere piirkon-
nas, optimistina võib lisada 
~400 elanikuga Vändra val-
laga liitunud Kõnnu–Kaisma 
kandi. Koos  aleviga veame  
üle 2000 elaniku välja, aga 
seda on vähe. Haldusreform 
on aga Järvakandi vallale 
hädavajalik. Me tunneme 
uhkust oma edukate tööstus-
ettevõtete ja töökohtade arvu 
üle. Samas on vald riigivõlg-
lane ja vallaasutused virele-
vad rahapuuduses. Põhju-
seks on „võõrtöölised“, keda 
on ligi pool siin töötavatest 

ja kes viivad oma üksikisi-
ku tulumaksu valdadesse, 
mille elanike registrisse nad 
kuuluvad. Vallavolikogu 
haldus- ja arengukomisjon 
esitab vallavolikogule et-
tepaneku tühistada 30. det-
sembri 2015 volikogu otsus 
ühinemisläbirääkimisteks 
Kehtna, Raikküla ja Käru 
vallaga. Samas teeb ette-
paneku alustada menetlust 
Kehtna vallaga vallapiiride 
muutmise kohta Järvakandi 
vallaga Ahekõnnu, Nõlva ja 
Selja küla osas. 

Kui vallavolikogu ei ole 
ettepanekutega nõus, siis 
miks me mängime haldus- ja 
arengukomisjoni, kui selle 
soovitusi ei täideta? Lootus, 
et valitsus kukub ja haldus-
reform kustub vaikselt, ei 
ole reaalne. Kolmikliidule 
on võim armas ja üks koos-
eluseadus valitsust ei lagun-
da. Edgar Savisaare võit ja 
tema kõne Keskerakonna 
lahtihaakimisest Eesti õi-
gussüsteemist ja riigist tse-
menteeris omakorda tänase 
valitsuse.

Kuigi vallavolikogu on 
seaduslik rahva esindus, ar-
van, et haldusteemaline rah-
vakoosolek ja küsitlusleht 
rahva praeguste seisukohta-
de teadasaamiseks oleksid 
samuti vajalikud.

Enno Alliksaar
vallavolikogu haldus- ja 

arengukomisjoni esimees

Haldusreformist haldus- ja arengukomisjoni 
seisukohalt
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Õppeaasta 2015/2016 tõi 
meie majja mõndagi uut. 
Meie suurepärane õueala 
sai üle pika aja täiendatud. 

Tänu meie personalile, 
lastevanematele ja hea-
dele inimestele kogusime 
eelmisel õppeaastal hea-
tegevuslaatadel raha uue 
kiigekompleksi tarbeks. 
Kiigekonstruktsiooni val-
mistasid kohalikud meistrid 
Arne Kuuma juhendamisel 
ja kiiged soetasime lasteaia 
eelarveliste vahendite kau-
du. Suur tänu kõigile osalis-
tele! Mängulusti ja rõõmu 
jagub lastele pikaks ajaks. 
Loodame selliste ettevõt-
mistega jätkata.

Septembrist on meil 
ametis uus liikumisõpetaja 
Aliis, kes korraldas lastele 
toreda otsimis-, avastamis- 
ja enda proovilepaneku 
mängu koos koer Treksiga. 
Treks on selline krutskitega 
koer, kes peitis oma män-
gupesad laste eest ära. Neid 
me üheskoos otsima läk-
simegi. Mängupesades sai 
iga laps oma oskusi proo-
vile panna. Lustisime ning 
nautisime ilusat sügisilma.

Oktoobris toimus järje-
kordne Mihklilaat, kus sai 
osta käsitööd, hoidiseid, 
küpsetisi ja muud. Välja 
olid pandud ka laste meis-
terdused sügisandidest. On 

rõõm tõdeda, et kaup kadus 
lettidelt ruttu. Avatud oli ka 
kohvikunurk, kus oli või-
malus aeg maha võtta, jalga 
puhata ning maitsvaid koo-
ke degusteerida.   

Oktoobris toimus meil 
ka traditsiooniline leiva-
nädal, teemaks leib ja kõik 
sellega seonduv. Külas käis 
leivameister Ülle, kelle võ-
lukäte abil valmis koha peal 
kodune leib. Lapsed nägid, 
kuidas juuretisest leiba te-
hakse ja millist hoolt leiva-
valmistamine vajab. Laste 
õhtuooteks oli sel päeval 
soe ja imeliselt lõhnav leib, 
oi, kuidas see maitses! 

Loomulikult said lap-
sed ka ise omale võileiba 
valmistada, igaüks tegi just 
sellise, nagu soovis. Enda 
valmistatud toit maitseb 
alati paremini ja võileivad 
kadusid taldrikutelt võlu-
väel. Emad-isad võivad 
pühapäeva hommikul nüüd 
rahulikult kauem magada, 
lapsed nälga ei jää, nad saa-
vad ise hakkama!

Lapsed käisid sel näda-
lal ka poes leiba ostmas, 
et saaks maitsta erinevaid 
sorte ning välja valida oma 
rühma lemmiku. Testi tule-
mused olid väga erinevad, 
kellele meeldis peenleib, 
kellele must või hoopiski 
teraleib. Maitsed on ju eri-

nevad nagu lapsedki! Kõi-
ke seda kajastati ka kunsti-
tegevuse kaudu plakatitel. 
Kindlasti said lapsed palju 
teadmisi sellest, kuidas leib 
meie lauale jõuab, millest 
ja kuidas leiba valmista-
takse ning kui kasulik ja 
oluline on see meie söögi-
laual. Siinkohal suur tänu 
poejuhataja Katrinile, kes 
meid alati lahkelt vastu võ-
tab, ringkäiku teeb ning ka 
külakosti kaasa pakib.

Isadepäeva tähistasi-
me seekord koos perede-
ga õuealal orienteerudes. 
Pered olid varustatud tas-
kulampidega, et hämaras 
ära ei eksiks ja kaardilt õi-
ge punkti üles leiaks. Igas 
punktis ootas täitmist üles-
anne: oli vaja täpsust visata, 
hüplemisoskust testida või 
ootas läbimist takistusrada. 
Pered tegutsesid kõik õhina 
ning lustiga, keegi rajalt ei 
eksinud.

Jõuluajal külastas meid 
koolilaste näitering Rea ju-
hendamisel. Oli suurepära-
ne elamus, saal oli täis nalja 
ja naeru. Jääme ootama uusi 
põnevaid lavastusi!

Vanem rühm külastas 
detsembris Vanaõue jõu-
lumaad. Erinevates tege-
vuskeskustes ja töötubades 
sai meisterdada, kuulata 
muinasjuttu, tutvuda kodu-

loomade ja -lindudega. Vai-
mustust tekitas, et sai loomi 
silitada ja peopesalt leiba 
anda. Tutvuti sepatööga ja 
lasteaiale valmis üks õnne-
nael – nüüd on meil õnne 
kuhjaga! Kohtuti ka jõu-
luvanaga, kellele sai salmi 
öelda ja patsu lüüa. Tore 
päev lõppes väikese jõulu-
etendusega.

Tore koostöö on meil 
Kaja ja Eero Vaikrega. 
Klaasinädala raames kü-
lastasid lapsed klaasimuu-
seumi ja klaasikoda, kus 
saadi osa muuseumitunnist 
ja puhuti Eero julgustusel 
klaasi. Lasteaias õpetas 
Kaja noorematele klaasi 
peale maalimist. Seekord 
maaliti lumememmesid, 
mis pannakse vaatamiseks 
välja vallamaja fuajeesse. 
Ehk tekib mõneski lapses 
huvi imelise klaasimaailma 
vastu ja tulevikus on meil 
oodata suurepäraseid klaa-
simeistreid ning -kunstnik-
ke. 

Toredaid tegemisi ja hu-
vitavaid üritusi on toimu-
nud teisigi. Ja tänu loovate-
le õpetajatele, juhendajatele 
ning aktiivsetele lastevane-
matele sünnib uusi tegudeks 
saavaid mõtteid ja ideid ai-
na juurde.

Jaanika Värat
lasteaia juhataja

Jõlupühade ajal olevat Hõ-
reda kandis üks mees muru 
niitnud ... nädala jagu hil-
jem paukus väljas juba pa-
kane ja ega lumekahuridki 
kauaks vakka jäänud. 

15. jaanuaril tegid hooaja 
sportliku avalöögi jalgpalli-
poisid, kes olid võistlustules 
Raplas Sadolini spordihoo-
nes, kus selgitati maakonna 
tublimad VI–IX klasside 
võistkonnad. Põhikoolide 
arvestuses heitlesime kuue 
kooli konkurentsis ja tänu 
viimase vooru kindlale 4 
: 0 võidule Kaiu üle saa-
vutasime tubli pronksise 
koha. Tulemusega peab 
igati rahule jääma, sest oli 
see ju selle sajandi esime-
ne jalgpallimedal ning üle 
poole võistkonnast õpib 
hetkel alles VI klassis ja 
osaleb ka aktiivselt Rapla 
jalgpallikooli treeningutel. 
Pronksmedali said kaela 
Markus Sepp, Tõnu Algre, 
Kristo Kivisild, Ander Leis-
te, Egon-Marten Anto, Jaan 
Johannes Randla, Aldo Pärn 
ja Villibert Võrk.

16. jaanuaril peeti aga 
Järvakandi terviseradadel 
selle talve esimene etapp 
Rapla maakonna MV suu-
satamises. Kuna lumikate 
oli maas alles loetud päe-
vad, siis võistlejate rivi eri-
ti pikk ei olnud. Küll olid 
aga rivis vanad tuntud suu-
sahundid ja pinget jätkus, 
seda enam, et ilm oli talvise 

postkaardi nägu. Naiste 5 
km vabatehnika distantsil 
jättis kindla võidu koju An-
neli Preimann. Suusavõist-
lusi on talveks planeeritud 
küllaga, aga loo kirjutamise 
ajal hakkas ilm väga kiiva 
kiskuma ning ähvardab sui-
sa vihmasajuga. Loodame, 
et lehe ilmumise ajaks on 
kõik jälle lumine ja rahvas 
rõõmsalt radadel (24.02 
suusatame koos kogu riigi-
ga jällegi ümber maakera) 
ja kui nii ei ole, siis on teist-
moodi.

18. jaanuaril võistlesid 
noored kergejõustiklased 
Raplas, kus peeti tradit-
sioonilist uusaastavõistlust. 
Kahe esikohaga naasis Al-
do Pärn, kes oli võidukas 
CP kaugushüppes (4.18) ja 
kuulitõukes (8,41) ning saa-

vutas II koha 60 m tj (11,2). 
Tõkkejooksus võitis oma-
korda Egon-Marten Anto 
(11,0). AP-vanuserühmas 
saavutas tõketes esikoha 
Markus Sepp (10,1), lisaks 
veel teine koht kuulitõu-
kes (9.25) ja kaugushüppes 
(4.69). AT 60 m tõkkejook-
sus oli Marleen Valdas III 
(11,1).

20. jaanuaril olid noo-
red juba Kohilas, kus toi-
mus TV-10 Olümpiastarti 
maakondlik II etapp. Indi-
viduaalselt suutis esikolmi-
kusse murda Egon-Marten 
Anto, kes oli VP teivashüp-
pes II (2.00) ja 60 m tj III 
(11,8). Koolide arvestuses 
ollakse kahe etapi järel põ-
hikoolide seas Kehtna järel 
teine, ees veel kaks etappi ja 
mitmevõistlus.

20. jaanuaril mängisid 
Raplas jalgpalli aga juba 
IV–V klasside poisid ja te-
gid seda igati südikalt. Taas 
õnnestus põhikoolide ar-
vestuses saavutada III koht 
Valtu ja Juuru järel. Auhin-
naline koht kindlustati alles 
kahe viimase vooru võidu-
ga. Võistkonnas mängisid 
Kenneth Kõrgeperv, Arto 
Kivisild, Oliver Lang, Vir-
go Trommel, Kaur Vahtre, 
Kevin-Viktor Beresnev, 
Mattias Stražev ja Kevin-
Rene Tali.

Õuesport on talvel ilmas 
kõvasti kinni ja loodame, et 
tali tuleb veel enne kevadet 
tagasi. Küll on aga saalis 
sportijatelgi tegevust piisa-
valt. Aga liikuma ju peab, et 
mitte rooste minna.

Margus Sepp

Konsum laiendas müügipinda ja 
sortimenti
2015. aasta sügisel alustasime 
Kandi Konsumis mõningate 
ümberkorraldustega. Et parki-
mine kaupluse ees on keelatud, 
püüdsime leida klientide jaoks 
parimaid lahendusi: korrastasime ning asfalteerisime kaup-
lusetaguse parkimisala – nüüd on võimalik sõita peaaegu 
kaupluse ukse ette. Uue asfaltkatte sai ka kaupluse põhja-
poolne parkla. Lähitulevikus on seoses parkimisega oodata 
veel mõningaid uuendusi. Lisatud on ka hoonele välisval-
gustust, hoonete otstesse paigaldasime Konsumi reklaam-
plakatid.  Siinkohal tänan OÜ Järvakandi Kommunaali, kes 
on meile suureks abiks olnud lumekoristusel. 

Laiendasime ka kaupluse müügipinda ~80 m² võrra (poe-
pinna koguulatus ~500 m²), suurendasime kaubasortimenti 
ja paigutasime ümber tootegruppe – näiteks said parema väl-
japaneku plastmasstooted. Kaubavalikusse lisandus elekt-
roonikatooteid (tolmuimejad, CD-makid, pardlid, ühe- ja 
kahekohalised elektripliidid), erinevaid majapidamistarbeid. 
Proovime müüa ka ehituskaupu: pintsleid, värvirulle, paht-
leid, värve, tööriistu jms. Külmaperioodil osteti palju soo-
japuhureid ja puitbriketti. Teeme koostööd Rapla E-ehitus-
keskusega. Uuest kaubavalikust võiks veel nimetada tooteid 
beebidele, lõngu, voodipesu, käsitöötarvikuid, lugemisprille 
ja erinevad arvutitarvikuid.

Head kliendid, kui teil on soove ja mõtteid, mida võiksime 
oma kaupluses veel müüa, olge julgeid neid meiega jagama!

Päevas külastab Kandi Konsumit ~400 klienti. Meie 
kliendikaardiks on Säästukaart, millega võib saada palju 
soodustusi (hetkel on säästukaardi esitamisel ka soodustus 
–3% kõigilt toodetelt). Säästukaart+ võimaldab veelgi sood-
samat ostukorvi.

Rapla Tarbijate Ühistu uueks kaubamärgiks on Coop Rap-
la. Coop on rahvusvaheline ühistegevuse lühend. Juriidiliselt 
jääb meie ärinimeks siiski Rapla Tarbijate Ühistu, muutub 
ainult avalikkuses kasutatav kaubamärk. Coop'i märki kand-
ma hakkavad siinsed ühistud ja ettevõtted on jätkuvalt Eesti 
ettevõtted ja kuuluvad meie oma rahvale. 

https://www.etk.ee/coop-eesti-miks-ja-kuidas/
Soovin tänada kõiki praeguseid ja tulevasi kliente ning 

meeldivaid oste Kandi Konsumist!
Katrin Anto

Kandi Konsumi juhataja

Valla uus raamatupidaja on 
Terje Makarov
 Alates 4. jaanuarist töötab Järvakandi valla raamatupidajana 
Terje Makarov.

 Terje on lõpetanud Järvakandi Gümnaasiumi, omanda-
nud sekretärikutse Pärnumaa Kutsehariduskeskuses ja õpib 
käesoleval ajal töö kõrvalt Lääne-Viru Rakenduskõrgkoolis  
juhiabi erialal (juhiabi eriala üheks õppesuunaks on ka raa-
matupidamine). Terje varasem töökogemus on väike, kuid 
praktikal on ta vallavalitsuses olnud kokku 22 nädalat (nii 
sekretäri kui ka raamatupidajana).

  Valla raamatupidaja peamised tööülesanded on raamatu-
pidamisarvestuste teostamine, statistiliste andmete esitamine 
ja eelarve täitmise jälgimine ning vallavalitsuse ja hallatava-
te asutuste teenistujatele ning töötajatele palga arvestus.

JK

Uues kaupluseosas pakutakse majapidamistarbeid 
Katrin Anto

Tali tuli ootamatult ja ... läks ka

Tegemistest lasteaias

Maakonna meister Anneli Preimann Margus Sepp
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Uued  
vallakodanikud

Robin Treumann

22.  detsember 2015

Riko Stražev

9.  jaanuar 2016

Greteliis Jõema

4.  jaanuar 2016

80
Nina Gusatšenko
Lemmi Kamp

75
Kaia Lepp
Linda Tael

70
Eerik Salumäe

Ellen Eensalu
11.07.1927–
12.01.2016

Aino  Jürgens
5.05.1935–
10.12.2015

Jumalateenistused EELK Järvakandi Pauluse kirikus

• Pühapäeval, 7. veebruaril kell 15 
 armulauaga jumalateenistus, 
 järgneb koguduse täiskogu koosolek
• Pühapäeval, 21. veebruaril kell 15 
 jumalateenistus
• Pühapäeval, 6. märtsil kell 15 
 jumalateenistus
• Palmipuudepühal, 20. märtsil kell 15 
 armulauaga jumalateenistus
• Suurel reedel, 25. märtsil kell 15 
 jumalateenistus
• Ülestõusmispühal, 27. märtsil kell 15 
 jumalateenistus, laulab koguduse ansambel

Kogudust teenivad 
hooldajaõpetaja Mihkel Kukk, tel 486 8144, 5565 0722
õpetaja emeeritus Kalju Kukk, tel 487 7326
Juhatuse esimees Rein Ranne, tel 487 7215, 5568 4450

Lavastaja Eili Neuhaus
Osades Ines Aru, Anne Veesaar, Ülle Lichtfeldt, Marin Mägi,

Maarika Mesipuu–Veebel, Liisa Aibel, Helgi Annast, Silja Miks

N, 18. veebr kell 19 Järvakandi Kultuurihallis

Järvakandi päästekomando 
aasta 2015
Kuigi päästesündmuste arv kasvab ja lõppenud aastal 
saime ~130 väljakutset (tulekahjud, liiklusõnnetused, 
kiirabi abistamised jms), on väga positiivne, et polnud 
ainsatki hukkunut. Oli küll väljakutseid, kus oli tervi-
serike ja elustamine ei andnud tulemusi, kuid need olid 
pigem kiirabi väljakutsed. Järvakandi päästekomando 
väljasõidupiirkonnaks on umbes kuni 20 km Järvakan-
dist igas suunas. Samas käisid mitmel korral meie piir-
konnas ka naaberkomandod, sest ise olime sel ajal teistel 
komandodel abiks. Toimib printsiip, et lähim auto rea-
geerib sündmusele esimesena.

2015. aastal tegime tuleohutuse kontrollimiseks üle 
200 kodukülastuse ja jätkame ka sel aastal. Me ei käi ke-
dagi karistamas/trahvimas, vaid juhime vajaduse korral 
puudustele tähelepanu ja selgitame olukorra ohtlikkust.   
Paraku oli olukord nii mõneski kodus väga halb ja korst-
napühkija keelas mitmes korteris kütmise. Seega tuli 
mitmeski majapidamises teha kulutusi, et aastakümneid 
kestnud halb olukord lõpuks likvideerida. Tänaseks on 
seis nii hea, et Järvakandis pole enam ainsatki kütmise-
keeldu ja kodud on elanikele palju ohutumad. 

Siinkohal tuletan meelde, et küttekolded peavad ole-
ma korras (s.o puhastatud ja kontrollitud ametliku korst-
napühkija poolt. Ka naabri kodu ohtlik olukord on teis-
tele ohuks  – seega tuleb sellistele probleemidele alati 
kohe tähelepanu pöörata. Seda eelmisel aastal ka väga 
aktiivselt tehti – selline tegevus võis päästa mitme ini-
mese elu ja kodu! Aitäh  kõigile, kes julgevad probleemi 
tunnistada ja sellest teavitavad. Seda saab teha otse ko-
mandosse või päästeala infotelefonil 1524. Samast saab 
tellida ka kodukülastusi. Päästjaid, politseid ja kiirabi 
saab kutsuda ühisel häirekeskuse numbril 112.    

Siinkohal tuletan meelde esimeses lõigus mainitud 
kiirabi kutset, kus elustamine ei õnnestunud. Probleem 
on tihti selles, et inimesed ei helista õnnetuse korral ot-
se häirekeskuse numbril 112, vaid esmalt sugulastele ja 
ülemustele – nii aga kaotatakse aega ning lõpuks on liht-
salt hilja. 

Häirekeskus (telefoninumber 112) on asutus, kus võe-
takse vastu kõik hädaabikõned. Kõne käigus selgitatakse 
välja, millist abi on vaja, kus seda vajatakse ja kes se-
da kõige kiiremini saab osutada. See toimub ~1 minuti 
jooksul – samal ajal kui üks päästekorraldaja teiega te-
lefoni teel suhtleb, saadab teine samal ajal abi osutavad 
autod välja. Ja kogu järgnev vajalik info antakse pääst-
jatele edasi näiteks raadio teel. Teil jääb vaid vastata 
päästekorraldaja küsimustele. Seega esimene number on 
õnnetuse korral alati 112 ja alles siis ülemused ja sugula-
sed – see annab võimaluse päästa elu või vara, vastupidi 
pole see kahjuks tihti enam võimalik, sest iga sekund on 
tähtis!

Järvakandi päästekomando

Aastalõpukohtumine 
noortekeskuses
Aasta lõpp oli noortekeskuses rahvarohke. Põhjuseks 
ka vaheaeg, mis tõi talvekülmast sooja tuppa nii koha-
likke kui siia külla tulnud noori.

 Üheks noortekeskuse külaliseks oli Inglismaalt jõu-
ludeks koju tulnud Marja Möller, kellega korraldati ka 
kohtumisõhtu. 

  Marja läks Inglismaale pärast Järvakandi Gümnaa-
siumi lõpetamist 2007. aastal. Viimased kuus aastat on 
ta elanud Londonis. Vestlusringis räägiti jõulukomme-
test Inglismaal. Noored said teada, et jõulukaartide val-
mistamine on saanud alguse just sealt. Räägiti ka kee-
leoskuse vajalikkusest, enda aktiivsusest ja julgusest 
välismaal töö leidmiseks ning eluga toimetulekuks. 
Ka Marjal pole olnud lihtne. Ta on hakkama saamiseks 
töötanud mitmel erialal ja vahetanud elukohti. Ta lõ-
petas  Londonis ülikooli meediakunsti alal, töötades 
samal ajal ettekandjana restoranis. Enda täiendamiseks 
on Marja  läbinud  mitmeid kursusi. Praegu töötab ta 
digitaalkujundajana, kuid osaleb ka muudes projekti-
des fotograafia alal. Marjale meeldib väga Londonis 
elada, sest on palju võimalusi enda arendamiseks, vaba 
aja veetmiseks jne. Kuna Londonis elab palju erinevaid 
rahvusi, siis on Marjal palju sõpru välismaalaste hul-
gas.

  Kohtumisõhtu küünlavalgel kaetud jõululaua taga 
kulges kiiresti. Lõpetuseks sai iga noor kirja panna oma 
soovi, mida uuel aastal noortekeskuses huvitavat ette 
võtta.

Merike Rego
Järvakandi ANK juhataja kt


